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1. O. Meddelelser 

 Studieordningsændringer for MP og IP er sendt ind, der er ændret så flere kurser nu 

bedømmes med karakterer, IP slipper dog for karakter i praktikprojektet. Ellers er de to 

studieordninger i overensstemmelse, og er også koordineret med Energi og Byggeri. På et 

kursus (GMT) var dumpeprocenter markant højere for MP (som blev bedømt bestået/ikke 

bestået.) end på energi, som blev bedømt med karakterer. 

 Udarbejdelse af fast track for udlandsophold er sat i bero indtil videre. 

 P0: Engelsksproget vejleder, kan man forlange at få en dansktalende? LFT undersøger reglerne 

– hvad har man krav på en dansksproget BA.  

 Genbeskikkelse af censorer er i gang. Deadline for indberetning og orientering til Lea: 1. 

december. 

 Censorberetning: Engelskniveauet skal styrkes. For kort tid til gruppeeksamener, for kort tid til 

Tilstede: Leif Jørgensen, Rasmus Stengaard, Nikolai S. Kristensen, Herman Grafe, Jens Winther 

Madsen, Jens Johannes Hansen, Jens Chr. Rauhe, Torben Ole Andersen, Jens H. Andreasen, 

Thomas Ditlev Brunø, Stig Taps (fra 14.41). 

Afbud: Dmitrij Slepniov, Rikke V. Matthiesen, Henrik Brohus, Anders Steen Mortensen. 

Referent: Lea Fransson Thiesen. 
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evaluering. 14 ankesager i alt på landsplan. 

 Adgangsbegrænsning på OIM i Kbh. per september 2014, kriterierne er ved at blive fastlagt.  

 Henvendelse fra CV database for studerende – JHA har sagt nej til at medvirke i dette. 

 Klage over udskrivning: Den studerende var betinget optaget, da vedkommende havde ikke 

bestået BA projekt inden 1.9.13 (havde dog afleveret). Den studerende blev derefter 

udskrevet da hun ikke indsendte dispensationsansøgning. Da vejledningen vedrørende om 

hun skulle dispensation eller ej modstridende, er udskrivningen omstødt, og den studerende 

får dispensation på grund af særlige forhold, da AAU har fejlvejledt. 

 Klage i Aalborg: Kursusholder har ikke fulgt studieordning, har ikke meldt ind på moodle etc. 

Klagen gik til SES og studienævnsformanden og -sekretæren tog sig af behandling / 

høringsrunde(r). De studerende har fået medhold i deres klage, hvilket skabte problemer i 

forhold til den resterende undervisning, hvor kursusholder ikke mødte frem. SES har bedt om 

erstatningsundervisning så de studerende kan komme til eksamen, alternativt selvstudie. Den 

første model blev valgt, og kursusholder skulle opdatere moodle så indholdet svarer overens 

med studieordningen - dette er per dags dato ikke sket. Underviser har haft 2½ uge til at 

rette op på forholdende anført i klagen, men dette er ikke sket. Ved selvstudie skal der være 

hjælpelærer tilgængelige for de studerende i forbindelse med opgaveregning. JCR: 

Koordinator og studerende kan sætte sig sammen og finde en løsning i forhold til selvstudie, 

så læringsmålene for kurset på en eller anden måde kan opfyldes. Det meldes ind til 

instituttet, at selvstudieløsningen vælges, da det er den enesete realistiske model. Hvis de 

studerende klager over denne model, tilbydes eventuelt supplerende forelæsninger eller 

lignende til foråret. Opfølgning på næste møde. 

 

2. B. Godkendelse af referat  

JCR: Rettelse på side 2 i punktet vedrørende klage over fælleskursus: Der skal stå Nanoteknologi og 

DMS, ikke VT etc. 

 

3. D/B. Julefrokost 2013 – se referat 2013-06_1. 

Rundvisning i Musikhuset plus julefrokost, alternativt i Nordkraft. LFT følger op. 

 

4. D/B. Nye SU regler  

Stor reform af SU reglerne som forventes at træde i kraft i sommeren 2014, er dog stadig i høring. De 

studerende skal presses hurtigere i gennem via sanktionsmuligheder/SU – man er automatisk 

tilmeldt eksamen og kan ikke melde fra. Dumper man et kursus, skylder man disse ECTS det følgende 

semester. Et 3. eksamensforsøg kan man ikke regne med at kunne tage indenfor et halvt år.  
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5. D/B. Nye krav til selvevaluering og kvalitetssikring  

SN er ved at gennemføre re-akkreditering for GIM, OIM, VS, GBE. Dette er hidtil sket hver 5. år, men 

dette er sidste omgang inden denne model afløses af den kommende institutionsakkreditering, hvor 

kvalitetssikring og evaluering skal ske internt, men dokumenteres eksternt. Dette medfører nye 

procedurer for kvalitetssikring og evaluering på AAU, hvilket også påvirker SNs arbejdsgange. 

Projekter og kurser: Alt skal beskrives i moodle - SN har tilsynsforpligtigelse og skal godkende dette 

14 dage før studiestart. JHA foreslår, at tjek foretages på første semestergruppemøde: Er der noget, 

der skal viderebringes til SN? JCCR påpegede, at den krævede svarprocent på 60 % i survey exact 

bliver svær at leve op til, mens mange af de andre procedurer allerede er på plads i SN.  

 

6. D/B. Artikelskrivning  

Forsøg på VT2, DMS2 og EMSD2 med artikelskrivning i form af MechMan symposiet. Posters og 

præsentationer er endelig hængt op. De studerende skulle desuden lave en appendix rapport til at 

bakke artiklen op med. Der er kommet positive tilbagemeldinger fra de studerende, der har lært 

meget af at skulle fatte sig i korthed i en artikel. Projektemnet var måske ikke det bedste match med 

artikelskrivning, men der var generelt tilfredshed. Muligheden er der også på 3. semester af KA, men 

meget få gør det, måske fordi det er en ukendt arbejdsform for mange.  Mange af de studerende ville 

gerne have været introduceret til arbejdsformen før i uddannelsen. MechMan gennemføres igen 

næste år. VS og OIM kan hente inspiration, skabeloner etc. ved MechMan hvis de ønsker at afprøve 

formen. 

 

7. B/D. Projekteksamen – erfaringsopsamling 

Censorkorpset mente, som nævnt ovenfor, at der har været afsat for lidt tid til gruppeeksamenerne. 

SN studerende og VIP erfaringer: Det varierer efter antal i gruppen og hvilket semester det er på – 

nogen har for lidt tid, andre gange er det passende. NS mente, at man kommer dybere i rapporten 

end tidligere, da man var oppe alene. TOA påpegede, den gamle form for gruppeeksamen kom vidt 

omkring og gav fair karakterer. Der skal være tid til, at alle kan melde ind flere gange, så der ikke 

bliver ubalance. Studerende: Karaktergivningen føles mere retfærdig ved gruppeeksamenen. Enkelte 

studerende har dog oplevet, at folk der ikke har bidraget i særlig høj grad til projektet får samme 

karakter som de andre i gruppen. SN ser gerne, at max. tiden hæves – i lighed med censorkorpsets 

anbefaling.  

 

8. B/D. Sociale arrangementer for studerende 

JHA: Fokus på arrangementer, der inddrager de internationale studerende i højere grad. GBE har 

sommerfest og julefrokost, ingen VIP eller sekretærer kommer selvom de er inviterede. Måske et 

mere neutralt (ikke med fokus på spiritus) hyggearrangement, der inddrager både VIPer og 
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internationale studerende, gerne på campus i Aalborg Øst. Et forslag kunne være en olympiade med 

hold fra studerende fra forskellige studieretninger, VIPer etc. Dermed kan der – ideelt - opbygges 

fælles identitet, og skabe sammenhængskraft mellem SNs uddannelserne. Nedsæt 

st/aktivitetsudvalg på januar mødet.  

 

Ekstraordinært punkt: BA i Produktionsudvikling, Kbh. 

Uddannelsen er tænkt som fødekæde til GSD og OIM i København. Den har netop fået en positiv 

akkreditering og er indstillet til endelig godkendelse. Der regnes med start fra sommeren 2014, dette 

er dog ikke endeligt afgjort. SN kommentarer: Der er rigtigt mange interne bedømmelser med 

karakterer. Der henvises flere steder til kurser der ikke findes, og der anvendes mange smarte buzz 

words (eksempelvis i kursustitler) der måske ikke helt er basis for i kursusbeskrivelsen. ST var 

betænkelig ved om uddannelsen kan gennemføres i praksis i Kbh. mht. undervisningskapacitet og 

forskningskapacitet – CIP og M-tech forespørges. JCR stillede spørgsmål ved relevansen af de to 

matematikkurser - hvorfor ikke statistik i stedet, som de rent faktisk kan bruge til noget? 

Materialekurserne har for høje læringsmål i forhold til det er 5 ECTS kurser, i det hele taget trænger 

læringsmålene generelt trænger til et eftersyn. Ellers generelt enighed i SN om, at uddannelsens 

grundide er fornuftig.  

 

9. D. Forslag til kommende punkter 

Ingen forslag. 

 

10. D. Eventuelt 

De studerende har mistet adgang til Dream spark premium og andre microsoft programmer som visio 

og projects, og vil gerne have adgang til disse igen. JHA hører Charles Møller og Martin  

Heide Jørgensen. 

 

 

 
B – beslutningspunkt 
D – diskussionspunkt 
O – orienteringspunkt 
 
 
 
 


